
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

日期 活動名稱 

1/12 

賽馬會童心表達藝術計劃 

Jockey Club Expressive Arts Programme for Children 之 

「親親大自然」戶外活動 

8/12 2018-19 年度第十四屆全港小學數學比賽(西貢區) 

8/12 藝術家到校指導繪畫工作坊 

15/12 東港城商場 2018 聖誕節詩歌演唱表演 

17-19/12 同根同心 – 潮州的歷史文化之旅 

20/12 修業旅行 

21/12 家長義剪服務 

21/12 聖誕綜藝嘉年華 

4-5/1 「非常行動」- 提升學生面對困難的能力 

5/1 – 23/3 Lizzie Bee Inside Out Workshop 

11/1 「伴你飛翔」青少年生命護航計劃-參觀警署 

11/1 「恩威並施 – 訓練港孩獨立自理」家長講座 

23/1 – 20/3 「我有正能量」小組 (P1) 

23/1 英文公開課 (P1) 

25/1 

賽馬會童心表達藝術計劃 

Jockey Club Expressive Arts Programme for Children 

之 「童心童行：如何以藝術與小朋友邁步成長」親子工作坊 

26/1 「共融樂聚」親子義工服務 

26/1 「共融樂聚」探訪中途宿舍親子義工 

29/1 參觀「活字生香」漢字文化體驗展 (P3-4) 

 

樂善堂劉德學校 

二零一九年一月份簡訊 

  校園點滴（第七十四期） 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

劉德之最精靈可愛 1A 班 

                          
最有禮貌同學：張倩瑜    最守秩序同學：謝梓楓    最愛幫助同學：張膺鎧 
 

眨眼間已過了半個學年，很快樂看見 1A 班的同學逐漸適應小學的生活，每

天歡樂地學習和生活。作為班主任的我，除了因著同學勤奮好學、學業有成而欣

喜；令我欣慰的更是看到同學們互助互愛不分彼此的一幕幕情景：帶同學去洗手

間、幫同學拿小息袋、替同學整理衣服等。盼望這班出生自不同國家、有著不同

性格的同學能繼續在劉德學校健康愉快的成長。 

陳秀雯老師 

劉德之最精乖伶俐 1B 班 

                           
最有禮貌同學：鄺悠永    最守秩序同學：鄧德林    最愛幫助同學：陳梓欣 
 

今年的 1B 班同學活潑可愛，彼此相處融洽，互相幫助。在小息的時候，會

結伴一起玩和吃東西。上課時又會積極舉手回答問題，做小老師教導同學。作為

班主任的我，最高興的是看到他們越來越投入校園生活。短短幾個月，他們已經

開始建立良好的自理能力，希望 1B 班的同學繼續享受校園的生活，在老師的教

導和照顧下茁壯成長。 

吳沅殷老師 

Learning Chinese 

By Miss Doris Fung 

Noble Corryn Qianyi (2A)       Rheanne Mangali Lo (2B) 

Fontanilla Ronel Rullan (2C)    Cheung Sze Ting, Natalie (2C) 

      

    Learning Chinese sounds easy to many Hong Kong kids as Cantonese is their mother 

language. However, learning a foreign language is not an easy task if there is not enough support 

from families and friends.  

     In our school, some kids can speak English well. However, their performance in Chinese is 

not satisfactory. Even some of them score a pass mark, the process of learning Chinese is difficult 

and harsh for them. 

     Herein I interview some students. Honestly, they all agree that learning Chinese is 

demanding. However, they do try out a lot of attempts to overcome all the difficulties.  

     2A Corryn says, ‘To learn Chinese, I watch television. I am keen on watching cartoons but 

only some of them have Chinese titles. Beyond that, my Putonghua is better than my Cantonese 

because my mum speaks Putonghua to me every day. To learn something difficult, I think studying 

it every day is very important.’ 

    2B Rheanne suggests, ‘I do not know many Chinese words as I think they are difficult to 

learn. I am a bit sad whenever I get my result. Luckily, my dad helps me a lot on my homework. 

As the new year comes, I set my new resolution. I must read Chinese books every day with my 

dad’s help. At least I can do the Chinese homework on my own.’ 

     2C Natalie responds, ‘To learn Chinese, I ask my friends to teach me. My mum helps me a 

lot, but still I have learning difficulties in recognizing the Chinese characters. Yet, I tell myself to 

act something to see how far I can study well. I am not good at reading Chinese. Maybe I can 

listen to Chinese stories. Perhaps some reading buddies can help me.’ 

     2C Ronel replies, ‘The Chinese writing is the most difficult. The strokes of Chinese 

characters are too complicated. Though I have learnt the strokes since kindergarten, there are too 

many types to be learnt when I get promoted year after year. To overcome this, I always remind 

myself the stroke song and I need to write the Chinese characters from top to the bottom and from 

left to the right. Moreover, I need to thank my Chinese teacher who always asks me to write the 

Chinese characters on the board and corrects my strokes.’ 

     Kids, if you find learning English difficult, why don’t you try some ways to overcome the 

difficulties like these guys of learning Chinese? 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

陳梓欣 

康樂及文化事務署香港公共圖書館 –  

西貢區「圖書館禮儀」書籤設計比賽 

小學組季軍 

6A 吳姻儀 

第七十屆香港學校朗誦節 

 粵語 
季軍 

5A 葉樂瑤 

 英文 
亞軍 

2B 陳卓風 

 造型朗誦 

季軍 

 普通話 
亞軍 

2B 陳彥宇 

香港各界文化促進會、 

陳樹渠紀念中學 
第二屆全港小學生魔力橋大賽 

 

優勝獎 
5A 葉樂瑤 

6A 王釗新 

順德聯誼總會胡兆熾中學 

第九屆 super24 邀請賽 
 

三等獎 

5A 林士焜 

5B 呂嘉軒 


